

朝陽科技大學 093學年度第1學期教學大綱
Introduction to Landscape Design 景觀設計概論

當期課號	4009	Course Number	4009
授課教師	蔡淑美	Instructor	,
中文課名	景觀設計概論	Course Name	Introduction to Landscape Design
開課單位	建築系(二日)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	經由一些特選影片及數位資料之幫助，本課程目標為說明東西方的一些重要景觀設計議題，期使學生具備批判性地評估景觀設計案例及批判性地創作景觀設計之能力。	Objectives	By way of utilizing selected films and digital data, the objective is to shed light on a number of important landscape design issues both in the East and in the West so as to let students have the capability of critically evaluating landscape design examples and critically creating landscape designs.
教材	1. 景觀設計基本元素，侯錦雄、李素馨 譯 2. Introduction to Landscape Design, Chap.5,11,12, 景觀設計概論，呂以寧、林炯仁 譯 3. Landscape Architecture (third edition) (John Ormsbee Simonds, 1997)，景觀設計學，俞孔堅 譯 4. The Poetics of Gardens，庭園詩學，侯錦雄 譯 5. 景觀建築概論 林靜娟 邱麗蓉 合譯	Teaching Materials	
成績評量方式	1. 期中考25%(筆試或以專題報告為主) 2. 期末考25% 3. 景觀設計圖說20%(最少兩份圖說) 4. 習作20% 5. 出席情形10%	Grading	
教師網頁	-		
教學內容	1. 景觀的意義 2. 景觀空間的形成與類型 3. 景觀空間的認知 4. 景觀設計的程序 5. 景觀設計元素 6. 景觀設計操作練習 7. 景觀空間的詩意	Syllabus	1. The significance of landscape 2. The formation and category of landscape space 3. The cognition of landscape 4. The procedure of landscape design 5. The elements of landscape design 6. The practice of landscape design 7. The poetics of landscape space

尊重智慧財產權，請勿非法影印。